

Spis treści

Wstęp	11
Samorząd lokalny w państwach Europy. Aspekt prawno-instytucjonalny	
Eugeniusz Ruśkowski – Finanse samorządu terytorialnego w konstytucjach państw UE a decentralizacja i samodzielność finansowa jednostek samorządu terytorialnego	17
Jan Jeżewski – Państwo terytorialne (<i>l'Etat territorial</i>) – francuska koncepcja terytorializacji zadań administracji publicznej	27
Zbigniew Bukowski – Wpływ organów wykonawczych jednostek samorządu terytorialnego na działalność organów stanowiących w wybranych państwach europejskich	43
Jolanta Itrich-Drabarek – Służba cywilna w europejskim modelu samorządu lokalnego.	51
Jacek Wojnicki – Samorząd terytorialny w Portugalii. Organizacja i funkcjonowanie.	65
Maria Obrębska – Kompetencje i praktyka funkcjonowania rady oraz organu wykonawczego w jednostkach samorządu lokalnego w Anglii	79
Katarzyna Radzik-Maruszak – Transformacja roli organów przedstawicielskich w procesie lokalnego współrzędzenia. Doświadczenia wybranych państw Europy Zachodniej	105
Lucyna Rajca – <i>Local governance</i> a partycypacja obywateli	
Izolda Bokszezanin – Kierunki modernizacji samorządu terytorialnego we Włoszech	123
Andżelika Mirska – Modernizacja samorządu lokalnego we wschodnich krajach związkowych RFN	147

Rafał Czachór – Uwarunkowania prawne funkcjonowania samorządu lokalnego na Białorusi	189
Wojciech Kotowicz – Samorząd terytorialny w Rosji – casus Obwodu Kaliningradzkiego FR	211
Michał Kochanowski – Aktualna charakterystyka samorządu terytorialnego na Litwie	225
Joanna Kacperska – Samorząd terytorialny we Francji jako jeden z modeli samorządu europejskiego	237
Bożena Wroniszewska – Dynamika systemów politycznych po 1991 roku w miastach-landach (Berlin, Brema i Hamburg) ...	251
Dawid Sześciło, Jowanka Jakubek-Lalik – Zróżnicowanie systemów wyborczych w wyborach lokalnych w Europie	269
Samorząd lokalny w Polsce. Aspekt prawno-instytucjonalny	
Jacek Pokładecki – Organ wykonawczy gminy w Polsce na tle rozwiązań europejskich.	283
Lech Jańczuk – 15 lat samorządu powiatowego i wojewódzkiego w Polsce. Próba retrospekcji.	299
Agnieszka Lipska-Sondecka – Funkcjonalność rozwiązań systemowych polskiego samorządu w kontekście zadań samorządu gminnego i powiatowego	319
Roman Marchaj – Samorządowe wysłuchanie publiczne jako szczególna forma konsultacji społecznych	333
Ewa Ganowicz – Miejsce partii politycznych w strukturach samorządu terytorialnego Polski.	349
Joanna Gołębiowska – Samorząd terytorialny w Polsce po roku 1989	385
Abstract	411
Содержание.	413
Indeks osób	415
Noty o autorach	417

Introduction

Local Government in Europe. Aspect of institution and law

Edward Ruśkowski – The finance of local government in European states constitutions. Decentralization and finance self-dependence units of Local Government and finance self-dependence units of Local Government	17
Jan Jeżewski – Territorial states (<i>l'Etat territorial</i>) – French conception of decentralization of task public administration	27
Zbigniew Bukowski – The influence of executive powers to legislative powers in European models of Local Government. . .	43
Jolanta Itrich-Drabarek – The civil service in European model of Local Government	51
Jacek Wojnicki – Local Government in Republic of Portugal. Organization and work	65
Maria Obębska – The competence and practices of legislative powers and executive powers in units of Local Government in England	79
Katarzyna Radzik-Maruszak – Transformations of the role legislative powers in the process of governance in the units Local Government.	105
Lucyna Rajca – <i>Local governance</i> and participation of citizens . . .	123
Izolda Bokszczanin – Modernization of Local Government in Italy .	147
Andżelika Mirska – Modernization of Local Government in eastern lands of Germany	169
Rafał Czachór – Local Government in Belarus –aspect of law and organization	189
Wojciech Kotowicz – Local Government in Russian Federation – <i>casus</i> Kaliningrad district	211
Michał Kochanowski – Local Government in Lithuania – aspect of law and organization	225

Joanna Kacperska – Local Government in France as one of the model of European local governments	237
Bożena Wroniszewska – Dynamics of the political systems in the cities-lands in the Germany (casus Berlin, Brema and Hamburg)	251
Dawid Sześciło, Jowanka Jakubik-Lalik – Difference of local election systems in the Europe	269

Local Government in Poland. Aspect of institution and law

Jacek Pokładecki – The executive power in the borough in Poland – context of European states	283
Lech Jańczuk – 15 years of local government in the administrative district and province. Attempt to retrospection	299
Agnieszka Lipska-Sondecka – Aspect of functional the polish local government in the context of competences the borough and administrative district.	319
Roman Marchaj – The public hearing in the local government as forms of citizen's consultations	333
Ewa Ganowicz – The place of political parties in the units of Local Government in Poland	349
Joanna Gołębiewska – Local government in Poland after 1989	385

СОДЕРЖАНИЕ

Вступление	11
Местное самоуправление в государствах Европы. Институционально-правовой аспект	
Эугениуш Русковски – Финансы местного самоуправления в конституциях государств Европейского Союза, децентрализация и финансовая самостоятельность единиц местного самоуправления	17
Ян Ежевски – Территориальное государство (<i>l'Etat territorial</i>) – французская концепция территориализации заданий публичной администрации.	27
Збигнев Буковски – Влияние исполнительных органов местного самоуправления на деятельность представительных органов в избранных европейских государствах	43
Йоланта Итрих-Драбарэк – Муниципальная служба в европейской модели местного самоуправления	51
Яцек Войницки – Местное самоуправление в Португалии. Организация и функционирование	65
Мария Обренбска – Полномочия и практика функционирования совета и исполнительного органа в единицах местного самоуправления в Англии	79
Катажина Радзик-Марушак – Трансформация роли представительных органов в процессе совместного управления на локальном уровне. Опыт избранных государств Западной Европы	105
Люцина Райца – <i>Local governance</i> и участие граждан	123
Изольда Бокшчанин – Направления модернизации местного самоуправления в Италии	147
Анджелика Мирска – Модернизация местного самоуправления в восточных федеральных землях ФРГ.	169

Рафал Чахур – Правовые основы функционирования местного самоуправления в Белоруссии	189
Войчех Котович – Местное самоуправление в России – казус Калининградской области Российской Федерации	211
Михал Кохановски – Актуальная характеристика местного самоуправления в Литве.	225
Йоанна Кацперска – Местное самоуправление во Франции как одна из моделей европейского самоуправления.	237
Божена Вронишевска – Динамика политических систем после 1991 года в городах-землях (Берлин, Бремен и Гамбург)	251
Давид Шешчило, Йованка Якубэк-Лалик – Дифференциация избирательных систем в местных выборах в Европе	269

Местное самоуправление в Польше. Институционально-правовой аспект

Яцек Покладецки – Исполнительный орган гмины в Польше в контексте европейских подходов	283
Лех Яньчук – 15 лет уездного и воеводского самоуправления в Польше. Попытка ретроспекции	299
Агнешка Липска-Сондецка – Функциональность польской системы самоуправления в контексте заданий гминного и уездного самоуправления	319
Роман Мархай – Общественные слушания в самоуправлении как особая форма общественных консультаций	333
Эва Ганович – Место политических партий в единице местного самоуправления в Польше	349
Joanna Gołębiewska – Местное самоуправление в Польше после 1989 года	385